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Milí žáci, paní učitelky, páni učitelé, 

 

pohled do kalendáře na datum 31. 1. signalizuje, 

že jsme právě v polovině školního roku a 

hodnotíme, co se nám v něm povedlo, z čeho 

máme radost, či co bychom mohli udělat lépe 

nebo jinak. Vy žáci se zamýšlíte nad svým 

vysvědčením, my učitelé přemýšlíme, jak vám 

učení zpestřit, jak vás motivovat a povzbuzovat a 

také, čím ještě přispět, aby klima na škole bylo co 

nejpřátelštější a bezpečnější.  

 

Víte, že se ve škole koná spoustu akcí, soutěží, 

projektů, exkurzí, výletů, besed, a to vše právě za 

tímto účelem. Všichni pedagogové školy mají 

velkou radost, když vidí, že využíváte možnosti 

zapojit se, sdílíme vaši radost z úspěchů, kterých 

v soutěžích či při reprezentaci školy dosahujete. 

Naopak jsme smutní, když se některým z vás 

nechce udělat pro sebe něco navíc, přestože 

potenciál uspět máte. Možná budete překvapeni, 

když vám povím, že nás těší i vaše prosby o 

pomoc, pokud něčemu nerozumíte a potřebujete 

učivo individuálně procvičit nebo dovysvětlit.  

Projevujete tak totiž zájem o daný předmět a 

snahu zlepšit se. A právě snaha o co nejlepší 

výsledky je to nejpodstatnější, co byste se měli na škole naučit. Nemůžete mít všichni samé jedničky, 

ale bylo by fajn, kdybyste všichni při pohledu na svá vysvědčení byli spokojeni a věděli, že jste 

odvedli fakt dobrou práci, že jste pracovali na maximum, byli pilní, snaživí a aktivní. Zkuste se tedy 

na své hodnocení půlroční práce podívat a popřemýšlejte, co a jak můžete vylepšit. A to platí i pro ty, 

kdo mají samé jedničky. Vy se zamyslete, do jaké soutěže byste se chtěli zapojit, který předmět je pro 

vás ten, ve kterém se chcete rozvíjet nad rámec probíraného učiva, a který je ten, kterému se musíte 

věnovat pravidelně, abyste si jedničku udrželi.  

 

Pojďme se teď podívat na hodnocení prvního pololetí prostřednictvím čísel. V prvním pololetí 

navštěvovalo naši školu 499 žáků. Učilo je 36 pedagogů, 7 asistentů pedagoga, 1 speciální pedagožka, 

1 sociální pedagog, 1 paní psycholožka a ve školní družině 5 paní vychovatelek. O zázemí se staraly 

2 paní ekonomky, 1 paní sekretářka, 5 paní uklízeček, 13 paní kuchařek, 1 pan školník a 1 řidič. 

Celkem 74 zaměstnanců školy. 

 

 

 

 



 
A jaké byly vaše studijní výsledky? Na prvním stupni prospělo s vyznamenáním 224 žáků, z toho samé 

jedničky mělo 147 žáků. Na druhém stupni mělo vyznamenání 111 žáků a samými jedničkami se může 

pyšnit 32 žáků. Vidíte, je to velký početní rozdíl. Učivo je čím dál náročnější a mít samé jedničky v osmé, či 

deváté třídě je obrovský úspěch. Proto vyjmenuji vás, kterým se to povedlo, a posílám velkou gratulaci. Jsou 

to: z 8. A třídy Jana Kakalejčíková  a Vu Phuong Tao, z 8. B Zuzana Broschová a Lukáš Sládek, z 8. F 

Jan Čarnoký a Šimon Kamrád, z 9. A Kristýna Bambušková a Viktorie Pískovská, z 9. B Jan Figiel, 

Jennifer Holanová, Klára Kaločová, Jan Karel, Kateřina Krajíčková, Hana Maindová, Tadeáš Malík, 

Tomáš Mostýn, Sebastian Ryška a z 9. F Melichar Cigán a Patrik Jurásek. 

 

A jak jsme na tom s chováním? Za první pololetí bylo uděleno celkem 116 pochval třídního učitele. Těm, kteří 

ji obdrželi, gratuluji a děkuji za reprezentaci školy. Na druhé straně bylo uděleno 12 napomenutí třídního 

učitele, 18 důtek třídního učitele, 3 ředitelských důtek, dvě dvojky z chování a tři trojky z chování. Vy se nad 

vašimi kárnými opatřeními, či sníženými známkami z chování důkladně zamyslete. Věřím, že víte, co vám je 

vytýkáno a že uděláte vše pro to, aby se vaše chování zlepšilo. Uděláte tak radost sobě, rodičům i učitelům. 

 

Nyní bych se s vámi ještě podělila o to, co udělalo největší radost mně.  Tak zejména to, že jsme mohli chodit 

všichni ve zdraví do školy a mohly se zase rozjet i mimoškolní akce jako například exkurze do Osvětimi, 

Pardubic, Hyundaie v Nošovicích, plavání 2. a 3. tříd, návštěvy divadel, ozdravný pobyt a lyžařský kurz, ve 

spolupráci se SRPŠ jsme mohli uspořádat úspěšný vánoční jarmark a další akce, které byly v posledních dvou 

letech poznamenány pandemií. Mám radost z činnosti našeho školního parlamentu. Jejich barevné dny 

zlepšují náladu ve škole, zapojování se do charitativních akcí nás učí pomáhat druhým a vážit si toho, co 

máme. Poděkovat jim musím za pomoc na školních akcích a také za nápady, které od nich dostávám. Radost 

mám také z akcí školní družiny. Nejvíce mě dojala jejich Tříkrálová besídka, kterou potěšili babičky a dědečky 

v Domově seniorů na Kamenci. 

 

Kdyby se mě někdo zeptal na jména žáků, která si v souvislosti 

s úspěchy na mimoškolních akcích vybavím, byli by to Adam a 

David Venglářovi a Adriana Górna za vítězství v projektu Dětský 

čin roku, Josef Ladič za ocenění na Úřadu práce v soutěži Krajského 

úřadu Moravskoslezského kraje „Každý job má svou hvězdu“.  Těmto 

patří ještě jednou velká gratulace a poděkování. 

 

Na závěr bych velmi ráda zmínila celoroční projekt Robotika na 

Kamenci. Je velkým úspěchem, že se nám podařilo tuto aktivitu ve 

škole „rozjet“. Vždy jsem si přála, aby se naše škola zařadila mezi ty, ve kterých se pamatuje na technické 

talenty a na děti, které mají o techniku a IT zájem. Během prosincových projektových dní jste všichni mohli 

vidět a obdivovat, co se žáci v kroužku naučili a jaké stavebnice ve škole máme. Přeji si, aby zájem o tuto 

činnost z vaší strany vzrůstal a aby paní učitelky a pány učitele těšilo v něm s vámi pracovat. 

 
Milí žáci, dovolte mi nyní ukončit toto shrnutí práce v prvním pololetí poděkováním všem učitelům, 

asistentům, vychovatelům a ostatním zaměstnancům nejen za práci, kterou pro vás dělají, ale také za srdečnost 

a ochotu, loajalitu a nasazení, s jakou ji dělají. Tento jejich přístup je zárukou toho, že se na naší škole cítíme 

všichni dobře a chováme se k sobě přátelsky. Přeji všem hodně zdraví, elánu a úspěchu v nadcházejícím 

druhém pololetí. A nezapomeňte, jak již řekl Seneca:  

 
 

“Učíme se pro život, ne pro školu!“ 

 

Mgr. Lenka Matušková, ředitelka školy 

 

 

 



 

Školní parlament 

Jak jistě víte, na naší škole existuje školní parlament. Ve školním parlamentu jsou zástupci od páté 

třídy do deváté, činnost koordinuje paní učitelka Liana Svobodová.  Setkáváme se ve školní 

knihovně jednou měsíčně, když je to ale potřeba, tak i častěji. Naším cílem je zlepšovat atmosféru 

školy, podporovat kamarádství, pomáhat při školních akcích a taky diskutovat s paní ředitelkou o 

věcech, které bychom chtěli vylepšit. Snažíme se pro vás pravidelně vymýšlet barevné dny 

a další akce. Máme spoustu dobrých nápadů, a pokud máte nějaký fajn nápad i vy, sdělte ho zástupci 

z vaší třídy. 

Za školní parlament                                                                                      Ema Žmolíková, 5. A 

 

Složení školního parlamentu pro školní rok 2022 / 2023 

 

5. A – Eva Žmolíková         

5. B – Eva Němcová 

6. A – Matěj Tvardek           

6. B – Lucie Kubáňová 

7. A – Samuel Mucha, Matyáš Seidler           

7. B – Eliška Kuběnová, Petra Mostýnová 

8. A – Jana Kakalejčíková           

8. B – Štěpán Vojkovský 

8. F – Tomáš Pařenica         

9. A – Jakub Nedvěd, Laura Kováčová          

9. B – Tadeáš Malík, David Venglář 

9. F – Jaromír Martinák   

 

 

Co jsme zorganizovali? 

 

 

Září 

Den v barvách  trikolory 

k připomínce Dne české 

státnosti. Diplom a sladkou 

odměnu za sladěné oblečení 

všech dětí, třídní paní učitelky 

i paní asistentky získali naši 

nejmladší z 1. C. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Listopad – Den v černé (1. stupeň také v strašidelných kostýmech)

 

Taky jsme se zapojili do projektu #jsemlaskavec.  

V jeho rámci si děti mohou vyzkoušet, jaké to je, když člověk vykoná dobrý skutek a udělá tak 

radost druhým. I na naší škole se vytvořily týmy, které se aktivně zapojily. Mohly si vybrat z 

nabízených laskavostí, jako např. uklidit okolí školy, nabídnout pomoc psím útulkům, udělat 

radost lidem v domovech seniorů, nebo si vymyslet vlastní laskavost.  

Například tým Pekařek z 5. A - Eva Martináková, Julie Stříbná a Ema Žmolíková upekly 

sušenky a obdarovaly všechny prvňáčky, aby se jim ve škole líbilo zase o trošku víc.  Sušenky 

byly výborné a všem chutnaly. Josef Ladič z 9. A pak pomáhá vynést tašky s nákupem starší 

paní sousedce.

 

Od září jsme vás inspirovali na nástěnce školního parlamentu. 

 

 

 

 

https://www.rajce.idnes.cz/tag/jsemlaskavec


 

V prosinci jsme se zapojili do projektu Ježíškova vnoučata.  

Z databáze babiček, dědečků, kteří z jakéhokoli důvodu přišli 

o zájem vlastní rodiny, nebo už ji nemají a žijí v domovech 

důchodců, stacionářích, či specializovaných centrech, jsme si 

vybrali babičku Aničku (97 let), které je pořád zima a přála 

si teplou šálu ve veselých barvách a dědečka Václava (76 let). 

Ten má rád záhady, rád čte detektivky a přál si Vánoční knihu 

detektivních příběhů.  K dárkům jsme přidali ještě pár 

drobností – čokolády a kávu, vánoční kaktus, vyrobená 

vánoční přání, krásné obrázky a závěsné andělíčky 

(děkujeme dětem z 1. stupně). 

Snad naše dárky paní Aničce a panu Václavovi zpříjemnily 

vánoční čas v domově a doufáme, že jim dělají radost i v 

dalších dnech. Velmi děkujeme všem, kdo se do projektu 

zapojili. 

 

Děti si užily sněhovou nadílku na lyžařském výcviku v prosinci. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Vánoční čas na naší škole 

 

Na naší základní škole se stále něco děje, a proto jsme nezaháleli 

ani v tomto hektickém čase.  Období čekání na Vánoce jsme zahájili 

školním jarmarkem, který se nesl v duchu kreativity a originality. 

Po dlouhých přípravách každá třída představila svůj stánek. Děti 

pak prodávaly předměty, které vyrobily se svými učiteli nebo 

rodiči. K vidění byly nádherné vánoční věnce, cukroví, svícny nebo 

baňky.  

Čas jsme si také krátili návštěvami 

divadelních představení v Divadle loutek 

Ostrava. Druháčci zhlédli představení „Po 

kolejích jedou vláčky a ve vagoncích vezou 

pohádky,“ kde tajemný černokněžník 

pomůže vyřešit vykolejení vagonku a 

zachrání tak pohádky.  

 

Čtvrťáci navštívili divadlo a prožili s Jakubem znovu 

jeho ztracení se během Vánoc. Dozvěděli se, jak příběh 

„Štědrý večer malého Jakuba“ skončil a zda se chlapec 

setkal se svými rodiči. V prosinci se u nás také soutěžilo 

v adventním kvízu. Čtvrťáci a páťáci se utkali ve 

znalostním turnaji a připomněli si tak vánoční tradice.  

 

Děti na prvním stupni také navštívil Mikuláš 

s čertem a andělem. Ačkoliv působil čert 

děsivě, nic nezmohl a opět se potvrdilo, že naši 

školu navštěvují jen hodné děti, a ty byly po 

zásluze odměněny. 

 

 



Těsně před Vánoci jsme si také zahráli korfbal. Turnaj „O 

pohár radnice“ proběhl pod záštitou Statutárního města 

Ostravy, městského obvodu Slezská Ostrava a korfbalového 

klubu TJ Sokol Koblov. V konkurenci několika škol jsme opět 

zazářili a vyhráli jak v kategorii 4. - 5. ročníků, tak i 8. - 9. 

ročníků. Velký úspěch pak završilo získání putovního poháru.  

 

 

Poslední školní den před 

Vánoci se již plně nesl ve sváteční atmosféře. Naši třídní 

učitelé nachystali pro děti besídky s pestrým programem a 

společně si užili čas v nádherně vyzdobených třídách.  

 

 

Vánoční čas v družince 

K Vánocům, kromě jiného patří neodmyslitelně cukroví. 

Proto jsme se v naší školní družině rozhodli, že si společně 

s dětmi taky pár vlastních kousků vytvoříme. Každé 

oddělení si vybralo jeden druh a společně s 

paními vychovatelkami se do toho cukrářky a cukráři s 

velkým nadšením pustili.  

A co děti tvořily? Nejrůznější kuličky (například kokosové 

či s rumovým aroma) nebo také vosí úlky, vánoční 

sušenky. Nakonec proběhla velká ochutnávka výtvorů, 

které se opravdu, ale opravdu povedly. 

Kromě výroby cukroví tvořili malí šikulové v 

předvánočním čase ve ŠD také nejrůznější přáníčka a zimní 

obrázky, mýdla či soli do koupele, takže se zabavil skutečně 

každý. 

 

 



 

Posezení u vánočního stromečku v družince 

Poslední školní den kalendářního roku 

2022 jsme u nás ve ŠD prožívali ve 

svátečním duchu. Odpoledne jsme se 

všichni společně sešli při vánoční besídce. 

Děvčata a chlapci z každého oddělení si 

připravili program, který předvedli 

ostatním. Někteří nám zatančili, jiní 

zazpívali, seznámili nás se zvyky, které 

jsme si i vyzkoušeli, či nám zarecitovali 

básničky.  

Poté jsme se přesunuli ke stromečku, pod kterým na nás čekaly krásné dárečky. Například 

nové hry, věci na tvoření či zimní boby. Nakonec proběhla ochutnávka cukroví, které jsme 

v předcházejícím týdnu vytvářeli. Příjemně jsme se tak před vánočními svátky a příchodem 

nového roku naladili. 

 

 

 

  

 



 

 

 

 

 



Besídka v domově seniorů 

V pátek 6. ledna se děti z 

pěveckého a dramatického 

kroužku naší školní družiny 

vydaly na návštěvu 

nedalekého Domova seniorů 

na Kamenci. Připravili jsme si 

pro obyvatele tříkrálové 

vystoupení se zpěvem koled a 

dramatizací pohádky O malé 

jedličce na motivy příběhu H. 

CH. Andersena. Na konci 

našeho vystoupení jsme 

seniorům předali novoroční 

přáníčka, vyrobená dětmi z 

naší družiny. Odměnou za naši náročnou přípravu byly úsměvy na tvářích babiček a dědečků, 

potlesk a také připravené pohoštění.  

 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

A co vám do nového roku přejí spolužáci ze 4. B a 5. A? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sníh a 

zdraví 

 

 

Štěstí, zdraví, 

spokojenost a 

kamarády 

 

 

Hodné žáky 

 

 

 

Dobré známky 

 

Zajímavé učení 

Den, kdy 

rodiče nesmí 

říct „Ne!“ 



Galerie našich prací – 1. stupeň 
 

 
 
 
 
 
 
 

 

 

 


